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2022/6 HTP-JAOSTON KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 22.8.2022 
 

Aika 22.8.2022 klo 12.00-14.00 
 
Paikka: Teams-etäkokous 
 
Läsnä 

Sirkku Saarikoski STM, puheenjohtaja 
Satu Auno  Etelä-Suomen avi, jäsen 
Riitta Työläjärvi SAK, jäsen 
Piia Taxell  TTL, jäsen 
Jenni Uljas  Teollisuusliitto, jäsen 
Auli Rytivaara  EK, jäsen 
Eliisa Irpola  Kemianteollisuus, jäsen 
Heikki Frilander TTL, asiantuntija 
Noora Pajukoski STM, asiantuntija 
Katja Danner  STM, asiantuntija 
Tanja Ylitöyrä  STM, asiantuntijasihteeri 

 
 
1. Kokouksen avaus ja asialistan hyväksyminen  
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen.  
 
2. Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja 

 
Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin. 
 
3. Lisääntymisterveysasetuksen uudistaminen 

 
Käytiin läpi alustavaa luonnosta uudistetuksi lisääntymisterveysasetukseksi. Tarkoituksena on saada asetus 
paremmin direktiiviä vastaavaksi. Asetusluonnoksen 1 §:n osalta keskusteltiin paljon äskettäin synnyttäneen 
määritelmästä. Osa kannatti tällä tarkoitettavan henkilöä, jonka synnytyksestä on kulunut enintään 14 viikkoa, 
osa puolestaan 14 viikon ajan laskemisen aloittamista raskausvapaan alusta. Määritelmästä päätettäessä 
voidaan tarkastella muussa lainsäädännössä olevia määritelmiä sekä EU-OSHA:n määritelmää. Myös 
imettävän määritelmästä käytiin keskustelua ja pohdittiin imetyksen kestoa, jossa voi olla huomattavia eroja. 
Esitettiin näkemyksiä, että imetys voisi kestää vähintään kansallisessa imetyssuosituksessa suositellun ajan, 
mutta myös, ettei ole työnantajan asia määrätä alaisensa imetyksen kestoa. Toisaalta työnantajan tulisi saada 
pitkään jatkuvasta imetyksestä luotettava selvitys.  

 
Asetusluonnoksen 2 §:n osalta keskusteltiin siitä, onko järkevää jaotella vaaraa aiheuttavat tekijät 
ehdotuksessa esitetyllä tavalla siten, että kunkin kohdalta on määritelty työntekijäryhmä, jota kyseisten 
altisteiden aiheuttama vaara koskee. Ehdotus on laadittu näin, koska vaaratekijöistä vain osa koskee äskettäin 
synnyttäneitä. Luettelon pohjana on direktiivi lukuun ottamatta ympäristön tupakansavua, ja luettelo ei ole 
tyhjentävä. Kaikki luettelossa olevat vaaratekijät eivät ole nykyisessä asetuksessa, ja juuri tämän takia 
asetuksen täydentäminen on tarpeen. Ehdotus oli herättänyt osallistujien organisaatioissa keskustelua ja 
ihmetystäkin, se koettiin osin vaikeaksi ymmärtää. Ehdotettiin eri kohtien poisjättämistä tai uusien lisäämistä. 
Mitään direktiivissä olevaa ei voida jättää pois, ja lisäysehdotusten osalta oli eriäviä näkemyksiä. Asiaa on 
tarpeen vielä pohtia. 
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Ehdotuksen 3 §:ssä käsitellään työnantajalta edellytettäviä toimenpiteitä. Keskusteltiin raskaana olevan yötyötä 
tekevän siirtämisestä päivätyöhön ja tähän liittyvistä seikoista, kuten yksilöllisistä eroista raskaana olevien 
välillä, lääkärintodistuksesta päivätyöhön siirtämisen edellytyksenä, tosiasiallisesta mahdollisuudesta tarjota 
päivätyötä ja viime kädessä tilanteen ratkaisemisesta erityisäitiysrahan kautta. Pykälässä nähtiin vielä 
tulkinnanvaraisuutta. Ylipaineessa työskentelyä koskevaa kohtaa on vielä katsottava tarkemmin. Pykälän 
viimeiseen momenttiin liittyy ongelma HTP-arvojen statuksen epämääräisyydestä: tuleeko HTP-arvot katsoa 
raskaana olevien kohdalla sitoviksi arvoiksi? Keskusteltiin kysymyksestä.  
 
Asetusluonnoksen työstämistä jatketaan ja siihen palataan seuraavassa kokouksessa. 
 
4. Perustelumuistiot 

 
- 1-etoksi-2-propanoli 
 
Puheenjohtaja kertoi, että ennen muistion hyväksymistä työnantajapuolen oli tarkoitus selvittää, onko aloja, 
joille ehdotettu 1-etoksi-2-propanolin raja-arvo aiheuttaisi ongelmia. Irpola kertoi, että mikään yritys ei ollut 
ilmoittanut hänelle ongelmista, joten niitä ei ilmeisesti aiheudu. Muistiosta tullaan poistamaan viittaukset 
ACGIH:n perusteluihin, joihin ei tule enää viitata. Vastaavat poistot on tehtävä kaikkiin muihinkin muistioihin. 1-
etoksi-2-propanolin muistio ja mainittu perustelujen poistaminen muista muistioista hyväksyttiin. 
 
5. Muut asiat 

 
Puheenjohtaja kertoi, että WP Chemicalsin edellinen kokous pidettiin 14.-15.6. Siellä oli esitetty, että 
seuraavaksi aloitetaan raja-arvon valmistelu mm. pölyille (poorly soluble low toxicity dust; PSLT). Monet 
jäsenmaat olivat toivoneet tätä. Raja-arvoja valmistellaan myös mm. lisääntymisvaarallisille booriyhdisteille ja 
kvartsipölyn osalta valmistellaan raja-arvon tiukennusta. 

 
6. Seuraavat kokoukset 
 
Syyskuun kokousajankohdasta lähetetään uusi Doodle-kysely. Kaksi muuta kokousta sovittiin pidettävän 
seuraavasti:  
 
ti 25.10. klo 10-12 
ti 29.11. klo 10-12 
 
7. Kokouksen päättäminen 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.00. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sirkku Saarikoski puheenjohtaja 
 
 
 
Tanja Ylitöyrä sihteeri 
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